
 

2018 OUHK Testing & Certification Day 

2018 香港公開大學 檢測和認證日 

3rd November 2018 (Saturday) 09:00 - 17:30 

2018 年 11 月 3 日 (星期六) 09:00 - 17:30 

To increase public awareness and coverage of the industry on research and development, the 
OUHK will organize the “2018 OUHK Testing and Certification Day” on 3rd November 2018.  In 
addition to a seminar, other activities including Information Seminar will be held on the same day. 

為提高公眾對檢測和認證業的最新研究之認識，香港公開大學將於 2018 年 11 月 3 日舉辦

「檢測和認證日 2018」。除了研討會，其它項目包括課程諮詢講座亦將於同日舉行。 

Seminar on “Testing and Certification: Research and Development” 

「檢測和認證業研究及發展」研討會 
3rd November 2018 (Saturday) 09:00 - 12:00 

2018 年 11 月 3 日 (星期六) 09:00 - 12:00 
The Lu Sin Lecture Theatre (D0309), The Jockey Club Campus, The Open University of HK, 81 Chung Hau Street, Ho Man Tin 

九龍何文田忠孝街 81 號香港公開大學賽馬會校園 呂辛 (振萬) 演講廳 (D0309) 

Fee: Free admission  Language: Cantonese 

費用: 免費入場       語言: 粵語 

Event registration   登記留座:   http://tc.ouhk.edu.hk 

Seats are subject to availability 名額有限 
An attendance certificate will be issued to each registered participant.  

每位已登記的出席者將獲頒發出席證書。 

Supporting organizations of the seminar 研討會支持機構: 

 

 

 

 

 
Acknowledgement: The seminar was partially supported by a grant from the Research Grants 

Council of the Hong Kong Special Administrative Region, China (UGC/IDS16/16).  



Seminar on “Testing and Certification: Research and Development” (09:00 – 12:00): The Lu Sin Lecture 

Theatre (Room D0309)「檢測和認證業研究及發展」研討會 (09:00 –12:00): 呂辛 (振萬) 演講廳   

(D0309 室) 

Time  時間 Programme  程序 

08:40 – 09:00 Registration and Reception  登記及接待 

09:00 – 09:10 Welcome Speech  開幕致辭 

Prof Reggie KWAN, Vice President (Academic), The Open University of Hong Kong  

香港公開大學 副校長 (學術) 關清平教授 

09:10 – 09:20 Opening Speech by Officiating Guest  主禮嘉賓致辭  

Prof Albert YU, JP, Chairman, Hong Kong Council for Testing and Certification 

香港檢測和認證局主席 于常海教授, JP 

09:20 – 09:30 Photo Taking  合照時間 

09:30 – 09:50 The Role of Certification Body in Fostering Innovation and Technological Development 

促進創新科研 - 認證機構的重要角色 

Ir Dr Hon LO Wai Kwok, SBS, MH, JP, Chairman of HKQAA and LegCo Member,  

 Legislative Council – Engineering Constituency    

香港品質保證局主席 及 立法會工程界議員 盧偉國議員博士工程師, SBS, MH, JP 

09:50 – 10:10 Revision of the SI  - A Major Development in Metrology which is the Foundation of R&D   

計量學作為科研基礎的一個重大發展 - 國際單位制的修訂 

Ir TSUI Cho Man,  Senior Electronic Engineer, Standards and Calibration Laboratory, 
Innovation and Technology Commission 

創新科技署標準及校正實驗所高級電子工程師 徐佐文工程師 

10:10 – 10:30 Innovation and Technology Fund - Supporting Research and Development (R&D)  

創新與科技基金 - 支持研究及發展 

Ms Christina LAU, Manager, Innovation and Technology Fund,  

 Innovation and Technology Commission 

創新科技署資助計劃部創新及科技基金組經理 劉安安女士 

10:30 – 10:50 Break 小休 

10:50 – 11:10 Ways to drive Hong Kong to be a Standard Testing and Certification Hub 

推動香港成為檢測和認證樞紐 

Dr Crystal FOK, Associate Director (Material & Precision Engineering and Robotics),  

 Hong Kong Science and Technology Park 

香港科學園料與精密工程群組/機械人技術平台副總監 霍露明博士 

11:10 – 11:30 Groundbreaking Fish Embryo Toxicity Tests to Ensure Product Safety 

全球創新魚胚胎毒性檢測技術把關產品安全 

Dr CHEN Xueping, Co-founder and Chief Technology Officer of Vitargent (International) 
Biotechnology Ltd 

水中銀 (國際)生物科技有限公司聯合創辦人兼首席技術官 陳雪平博士 

11:30 – 11:50 Authentication of Chinese Materia Medica  

中藥材鑑定 
Dr Eric SZE, Assistant Professor (Testing and Certification), School of Science and 

Technology, The Open University of Hong Kong 

香港公開大學科技學院助理教授(檢測和認證) 史東甫博士 



 OUHK Full-time Undergraduate Programmes InfoDay (14:30 – 17:30)  

香港公開大學全日制本科課程資訊日(14:30 – 17:30) 

Time  時間 OUHK Full-time Undergraduate Programmes InfoDay: 14:30 – 17:30 

香港公開大學全日制本科課程資訊日 14:30 – 17:30 

14:30 – 15:00 OUHK Seminar – Admission Strategies –  The Jockey Auditorium (Room D0212) 

香港公開大學講座: 入學策略 – 賽馬會綜藝廳  (D0212 室) 

15:15 – 16:00 OUHK Testing and Certification Programmes Information Seminars – The Lu Sin Lecture 

Theatre (Room D0309)  香港公開大學 檢測和認證  課程諮詢講座 – 呂辛 (振萬) 演講廳 

(D0309 室) 

http://tc.ouhk.edu.hk  

 

15:30 – 17:30 Open House of Teaching Facilities and Guided Tour – Testing and Certification Laboratory  

校園設施參觀 – 檢測和認證實驗室 
10/F, The Jockey Club Campus, The Open University of HK, 81 Chung Hau Street, Ho Man Tin 

九龍何文田忠孝街 81 號香港公開大學賽馬會校園 10 樓 
 

Supporting organizations of the seminar (in alphabetical order):  

研討會支持機構（按英文字母順序排列）: 

Asia Centre for Sustainable Development 

Chinese Institution of Electronics (CIE) Hong Kong 

Hong Kong Association of Risk Management and Safety 

Hong Kong Council for Testing and Certification (HKCTC) 

Hong Kong Institution of Certified Auditors (HKICA) 

Hong Kong Institution of Engineers (HKIE) – Control, Automation and Instrumentation Division 

Hong Kong Institution of Engineers (HKIE) – Manufacturing and Industrial Division 

Hong Kong Institution of Incorporated Engineers (HKIIE) 

Hong Kong Institute of Vocational Education (IVE) – Engineering Discipline 

Hong Kong Qualifications Framework (HKQF) 

Hong Kong Science and Technology Parks Corporation  

Hong Kong Society for Quality 

IEEE – EMC Society, Hong Kong Chapter 

IEEE – Product Safety Engineering Society, Hong Kong Chapter 

Institution of Engineering and Technology (IET) Hong Kong 

Institute of Industrial and System Engineers, Hong Kong 

The Institute of Measurement and Control, Hong Kong Section 
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